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Több mint 7 milliárd forint 
a posta fejlesztésére 

Pénteken a szakszervezet lesztésére. Az összegből 100 kis postahivatalt építe-
budapesti kulturális köz- egyebek között 250 000 ú j nek. Gondot fordí tanak a 
pont jában ülést tar tot t a távbeszélő-állomást szerelnek postások munkakörülménye- > repeltek a \ kulturális kérdések. A kongresszus egyértel-
Postások Szakszervezetének fel, 7 önálló URH-müsoradó inek javítására, egyebek kö- i m ű , világos választ adott a problémákra, az eszmecsere 

állomást építenek, nyolc he- zött megszüntetik a havi 210 központi vezetősége. Foglal-
kozott a posta negyedik öt- lyen létesítenek új, illetve 
éves tervével, szakmai, gaz- tartalék tv-adóállomást 
dasági tennivalóival. s a 
szakszervezet ezzel kapcso-
latos feladataival. 

A III. ötéves tervben a 
posta egyik 

A tv II. program kereté-
ben bevezetik a színestele-
vízió-adást. amelyet a buda-
pesti. a kékesi, a kabhegyi, 

legfontosabb a pécsi és a tokaji adóállo-
feladata a hírközlés fejlesz- mások segítségével az or-
tése volt. Ennek érdekében 
egyebek között 154 000 állo-
mással bővítették a telefon- nagy. 12 közepes, s mintegy kiadását, 
központok befogadóképessé-
g é t . K o r s z e r ű s í t e t t é k é s b ő - m m m m m ^ i 
vitették a nemzetközi össze- i 
köttetéseket. növelték a rá-
dió és televízió közvetítő ál-
lomások számát, minőségét. 
A posta díjbevétele 460 mil-
lió forinttal haladta meg az 
öt évvel ezelőttit. Ennek 
alapján a postások az idén 
18—19 napi bérnek megfe-
lelő részesedésre számíthat-
nak. 

A következő ötéves terv-
ben 7.2 milliárd forintot — 
6 milliárd forintot sa já t erő-
ből — fordí tanak a posta kü-
lönféle szolgáltatásainak fej -

órán felüli munkaidőt. s 
mintegy 28 000 dolgozó heti 
munkaidejé t csökkentik 44 
órára. 

A szakszervezet szerint 
célszerű a vasárnap is nyit-
vatar tó kishivatalok ügyele-
tének megszüntetése. ami 

Szegediek 
a X. pártkongresszusról 

Egy alapelv 
megvalósul 

Már a kongresszust megelőző pártalapszervezeti tag-
gyűléseken, az irányelvek vi tá jában hangsúlyozottan sze-

szág területének mintegy 60 lehetővé teszi az ott dolgo-
szá/.alékára ju t ta tnak el. ö t zók részére a heti pihenőnap 

Az új kollektív szerződéseket 
1971. júeios 1-ig ki kell hirdetni 

A munkaügyi miniszter a veket is 
közelmúltban rendeletet kollektív 
adott ki. most pedig ugyan- kötéséről, 
csak a munkaügyi miniszter 

kibocsátott az ú j 
szerződések meg-

azonban az értelmsiégiek között tovább folytatódik. Már 
ugyan nem vita formájában , a kongresszusi határozatok 
elmélyítése és helyi alkalmazása most a beszélgetések 
tárgya. 

Nö a tanszéki kutatások 
szerepe 

Miklós Klára, a Szegedi 
Nemzeti Színház Érdemes 
Művésze egyike volt azok-
nak a szegedieknek, akik a 
kongresszus tanácskozásait 
napról napra figyelemmel 
kísérték a televízió képer-
nyőjén és a lapok hasábja* 

— Már a tudománypoli t i - hogy a párt irányelvei sze- in. Pénteken kora délelőtt 
kai irányelvek 1969-ben és rint a tanszéki kutatások je- beszélgettünk erről, a Ci-
most, a kongresszus tanács- lentősége a jövőben fokozó- gányprímás utolsó főpróbá-
kozásai egyértelműen meg- dik —, az a véleményem, ja és a ma esti premier 
állapították — mondotta dr. hogy az egyetemi oktató le- előtt. 
Csillik Bertalan, a Szegedi gyen állandó részese a tu- _ Nem akarok nagy sza-
Orvostudományi Egyetem ta- domány fejlődésének, mert vakat használni, patetikus 

hangon beszélni a kongresz-
szusról, hiszen maga a ta-

szaporodó ismeretanyagot nácskozás is mentes volt 

nára —, hogy a tudományos csak így lehet a fiatalok 
kutatások fokozatosan be- számára a robbanásszerűen 

termelőerők H I H i m m g V M P 
ba A kutatók számára ez a úgy átadni, hogy az ne minden pátosztól. Annyit 
helyzet nemcsak nagy lehe- szimpla adathalmaz legyen, mégis hadd mondjak el, 
tőségeket jelent, hanem ter- hanem képessé tegyen a lé- hogy a kongresszus nap.iai-
mészetszerűleg nagy felelős- péstar tásra és a helyes őrien- ban nagyon sokat gondol-
séget is. Az a meggyőződé- tálódásra. tam Petőfinek ar ra a ver-

— A kongresszus is han- •„„ „ _ ,, . . . . . 
" sere, amely egyebkent az en 

sem, hogy amiképpen nem 
létezik, nincs apolitikus goztatta a tudományos kuta-

Repülés közben 

A. szcibálvozás 6£vik ' 1 

a SZOT-tal közösen irányéi- íontosabb ú j vonása, hogy j ™ y Í s z e t h i s z e n m i n d e n 

az 1971. január 1-én életbe-
lepő kollektív szerződéseket P° i m K « s > m n c s 

öt évre. tehát az eddiginel tudomány sem Akkor sem, ' ^ r w ' t ö- hogy amit a színpadon 
•hosszabb időre kell megköt- l h a e z a tar ta lom a tudo- Ennek azonban elemi fel-

manyokban sajatos modon 
érvényesül. Mindez azt je 

tásokban a nemzetközi mun- művészi hitvallásom, ars 
társadalmi tar talom kamegosztás fontosságát. Eb- poeticám is. Arra a versre, 

apolitikus ben erőnökhöz mérten ne- amelyben azt mondja a köl-
künk is részt kell vennünk. 

ni. Ettől eltérni csak indo-
kolt esetben lehet, például, 
ha a vállalatból előrelátható-

I an öt évnél rövidebb időn 
| belül több önálló vállalat 
alakul, más vállalattal össze-
olvad, ha várhatóan olyan 
profilváltozás vagy műszaiki 

j fejlesztés következik be, 
; amely jelentősen megváltoz-
j t a t ja a vállalat belső körül-
ményeit. ö t évnél rövidebb 
időre köthetnek kollek-
tív szerződést például olyan 
ú jonnan alakul t vállalatok-
nál is, ahol még nincse-
nek meg a hosszabb távra 
szóló szabályozás feltételei. 

A kollektív szerződések 
megkötését úgy kell előké-
szíteni. hogy azokat legké-
sőbb 1971. június l - ig min-
denütt kihirdethessék. 

tétele legalább egy vagy két hirdetünk, ne hazudtol ja meg 
világnyelv ismerete. Ez az a a cselekedetünk. A pár tnak 

lenti, amit a kongresszus is kapu, amelyen át beléphe- a kongresszuson megerősített 
hangsúlyozott, hogy a ku- tünk ebbe a világba. A tu- kultúrnoli t ikáiával én tav, 
tatások értékét végső fokon dományos diákkörök veze- poii t ikajaval en tob-
a társadalmi felhasználha- tése örömmel vállalt és vég- b e k k o z o t t azért is mélysé-
tóság szabja meg. Ez pedig zett fe ladatként rám há- gesen egyetértek, mert ez a 
a társadalmi rendszer függ- rul. Ott is ezt a gondolatot politika lehetővé teszi éa 

igyekszem — egyebek közt k i , ( „„ , ( i „ . _ . . 
- . hallgatóság körében b l z t o s l t j a ' h o g y m i ' m u v e " 

venye. 
Egyetemi vonatkozás- — a 

ban — összefüggésben azzal, megértetni és elmélyíteni. 

Most már a napi munkáé 
a szó 

A szovjel repülőgcp-cpilés az első a világon. Képűnkön: 
szovjet távolsági gép üzemanyag-felvétele repülés közben 

Földtan, 
geokémia 

Az enyhe idő 
kedvezett 

a téglagyártásnak 
Más években december ele-

jén már javában tar t a tég-
köbméter t kell legyártaniuk, 
valószínű többet tudnak át-

, Az MTESZ Csongrád me-
I gyei szervezetének elnöksé-

ge pénteken délután ülést 
tartott, amelyen a Magyar-
honi Földtani Társulat al-
földi szakosztályának veze-
tősége terjesztette elő be-
számolóját eddigi tevékeny-
ségéről. Dr. Mezősi József, a 
szakosztály t i tkára elmond-
ta, hogy három évvel ezelőtt 
alakult meg a Magyarhoni 
Földtani Társulat szegedi 
szakosztálya, s tagjai között 
az egész Alföld földtani és 
geokémiai területen dolgozó 
szakembereket megtalál juk. 
A szakosztálynak jelenleg 
hetven tagja van. Annakide-
jén azzal a céllal a lakul t 
meg a szakosztály, hogv a 
József Attila Tudomány-
egyetemen működő szakem-
berek és a Szeged környékén 
egyre jobban fejlődő olaj- és 
gázipar szakemberei között 
egyrészt kapcsolatot teremt-

ban csak márciusban lesz sen, másrészt a tudományos 
vét, amelyet nyilvánvalóan a technikai szünet. amikor J és a gyakorlati munká t össz-
megszokott időjárási viszo- rendbehozzák a gépeket, sőt j hangba hozza. A szakosztály 

felszerelnek egy ú jabb pré- e j o b b a r i b e t ö l t i felada-
selo berendezest, amelyet 
tar ta léknak szánnak. A gép-

iagyári „téli szünet". De az adni az építőiparnak. Eze-
idei december enyhe idővel két a blokkokat ,1 ta r ján i 
köszöntött rank. s ez jó ha- építkezésnél, illetve a ma-
tassa] van azokra a munka- kói és a szentesi lakóhazak 
területekre, ahol az időjárás építésénél használják fel. 
meghatározó szerepet já t -
szik. A szegedi és a kör-
nyékbeli téglagyárakban 

A modernebb téglagyára-
kat természetesen nem za-
var ja a tél, hiszen megfelelő 

egész novemberben készítet- anyagraktárakkal rendelkez-
1 1 . . i ; - Í I _. VIRTL- Á,. N AUPTNRTLN L.'ÁÍ"7I TO tek nyerstéglát, s így a 
Csongrád—Bács megyei Tég-

nek, és a nyerstégla készíté-
sét is folytathat ják. A sze-

laipari Vállalat 6—7 millió gedi l -es számú téglagyár-
darabbal túlteljesítet te ter-

nyokhoz méreteztek. S mi-
vel a szép. napos idő to-
vább tart , a legyártott nyers-
áru szépen szárad a gyárak sor technológiai szerelését a 
udvarain, színjeiben, bizto- ..műszaki pihenő" idején 
sitékot jelentve a téli égeté- végzik el Más gyárakban is 
sekhez. 

A téglaipari vállalat éves 

tát. 

modernizál ják a gyártást a 
téli nagyjaví tás idején. A 

tervét teljesíteni tudja , a la- hódmezővásárhelyi téglagyár 
kossági igénveket is kielégi- agvagbányájába ú j mélykot-
tik. belkereskedelmi megren- ró berendezést ál l í tanak 
deléseiknek eleget tesznek, üzembe, s ezzel a jelenlegi 
Augusztusban ugyan hiány- 7—8 méteres mélység helyett 
zott a tégla az algyői és a 12—13 méteres mélységben 
tápéi, árvíz által megrongált is bányászhatnak agyagot, 
és összedőlt házak új jáépí- Az apátfalvi gyár ú j adago-
tésénél. de később a tégla- ló berendezést kap a tava-
gyárak eleget tet tek az épí- szi szezonkezdetre, 
tőipar kérésének s azóta te- A Szentesén épülő modern, 
tő alá kerültek az ú j lakó- két alagútkemencés. cráz-
házak. Középfalblokkból a tüzelésű téglagyár építése 
negyedik negyedévben 3600 megfelelő ütemben halad. 

szek hivatásunknak ezt a 
Petőfi által oly szemlélete-
sen megfogalmazott alapél* 
vét megvalósíthassuk. S ez 
nem kis dolog, mert végül 
is ez teszi a művészetün-
ket az emberek, a közönség 

Véleményem szerint nem — Ami személy szerint számára hitelessé és haté-
lehet jó nevelő az, aki nem engem a legjobban megra- konnyá. 
megfelelően tájékozott a po- gadott, az az egyszerű em-
litika kérdéseiben — mon- berek hétköznapi ügyeivel- ~ Sajnalom viszont, hogy 
dotta Szabó István, az épí- gondjaival való törődés volt, bár a kongresszuson a kul-
töipari technikum igazgató- az az emberközpontúság, az túrpolitika általános elvi 
ja. — Ezért néztem nagy a humanizmus, ami végig- k é r d é v i s z o n v i a E ' a E V h p . 
érdeklődéssel a tévé adá- húzódott a kongresszus a e l a e s e l viszonylag nagy he-
sait és olvastam az újságok munká ján . Ezt éreztem a be- l y e t e s teret kaptak, s ezen 
cikkeit, amelyek tájékoztat- számolóban, a hozzászólá- belül nagy ter jedelemben 
tak bennünket a kongresz- sokban, amelyek az egyén és szerepeltek például a tudo* 
szus munkájáró l . De nem- közösség érdekében a mun- á oktatás kérrié 
csak én voltam ezzel így, kafegyelem megszilárdítását m a n y e s a z o k t a t a s kerde-
hanem közvetlen környeze- követelték, vagy az anya- sel> a m i művészetünkről, a 
temben mindenki, diákok és gias gondolkodásmód elleni színházról viszonylag kevés 
tanárok egyaránt. Nem vé- küzdelemre szólítottak fel. s z b esett. Az egyetlen felszó-
letlenül hiszen ezen a nyílt, _ ü g y gondolom, hogy lalás, amely e tárgyban el-
demokrat ikus szellemű, fe- azoknak a határozatoknak a . . , , , , . 
lelösségteljes tanácskozáson megvalósulása, amelyeket a b a n S z o t t - noha sok helyes es 
mindaz hangot kapott, ami kongresszus hozott, az egész megszívlelendő igazságot 
a pár t tagjai t és a párton társadalom és ezen belül az mondott ki, amelyekkel én 
kívüli tömegeket f°gla.lkoz- egyén boldogulása érdeké- s z í v b ö l e g y e t é r t ek . ' második 
ta t ja . Fejlodesunk atfogo b e n > m o s t m á r elsősorban • • , i . 
problémái éppúgy, mint az r a j t u n k múlik, tehát azok- " ü z e n e k hangvetelevel leg-
egyszerű emberek hétközna- n a k ^ embermill ióknak alább részben mintha egy 
pi ügye-gondja vagyis az m u n k á j á n i a k i k n e k hétköz- kissé bagatellizálta volna 
szocfaTizmusV építo mfiliók napi ügyeivei-gondjaival a színházaink reális problémá-
tapasztalata és véleménye, kongresszuson foglalkoztak. it. 

A kisipari szövetkezetek 
tevékenysége 

Az OKISZ országos vá- kást építettek —. s a több- nagy megelégedéssel szólt 
lasztmánya pénteken ülést lettermelés nagyobb része a arról, hogy az építőipari 
tartott . Megállapította, hogy termelékenység növekedésé- szövetkezetek a vállalt fel-
a harmadik ötéves tervben bői származott. Az ipari szö- adatoknak időben eleget té-
az ipari tevékenységet 70, az vetkezetek a negyedik ötéves v e , több mint 1300 romba-
építőipari tel jesí tmény érté- terv időszakában termelésű- d d j t j a k a s t ú j j á - illetve fe l -
két 80 százalékkal növelték ket 75—80 százalékkal növe-
a szövetkezetek — többek lik, s a megnövekedett igé- p e k -
között harmincnyolcezer la- nyeknek megfelelően igye-

keznek a termékek minősé-
gét javítani. 

Nőküldöttségünk 
Kubában 

A kubai Nőszövetség elnökének meghívására pénteken 
10 napos látogatásra Kubába utazott Erdei Lászlóné, a Ma-
gyar Nők Országos Tanácsának elnöke és Szemes Piroska, 
a Nők Lapja munkatársa . Kubai tartózkodásuk után Algé-
riába látogatnak, s az algériai Nőszövetséggel és a Pán-
Afrikai Nőszövetséggel történő tapasztalatcsere megbesze-

. lesekre. 

Külön tárgyalta a választ-
mány a lakosságnak nyúj tot t 
szolgáltató-javító tevékeny-
séggel kapcsolatos feladato-
kat. Ajánlással fordult a 
szövetkezetekhez, hogy kö-
vessenek el mindent e tevé-
kenység minél gyorsabb bő-
vítése érdekében. 

A választmány elismerését 
fejezte ki az árvízvédelem-
ben és a helyreállítási mun-

A fejlődő 

Leninváros 
A IV. ötéves terv idősza-

kának legnagyobb — 4,5 mil-
liárd forintos — vegyipari 
beruházására Leninvárosban 
kerül sor. Egyidejűeg a ha-
zai vegyipar egyik fontos 
központjává fejlődő város 

kaban reszt vett szövetkeze- fejesztésére egymilliárd fo-
teknek es szóvetsegeknek. s I r intot költenek. 

/ 


